

Le français se trouve de l'autre côté.

75th William Lowell Putnam Mathematical Competition

Procedures

1. Announcement: “Any woman who wishes to be eligible for the Elizabeth Lowell Putnam Prize must place one of the colored dots to the right of the I.D. number only on the B envelope and ordinarily only at the end of the B session.”
2. The examination is to be given in two sessions on Saturday December 6, 2014. Session A: 10:00 am - 1:00 pm and Session B: 3:00 pm - 6:00 pm. The room number is Pavillon André-Aisenstadt 6225.
3. It is suggested that contestants assemble 15 minutes prior to each session.
4. **CONTESTANTS ARE NOT PERMITTED TO BRING ANY PAPER, BOOKS, SLIDE RULES, RULERS, CALCULATORS, COMPUTERS, ETC., INTO THE EXAMINATION ROOM. CELL PHONES MUST BE TURNED OFF COMPLETELY.** Participants should bring sharpened pencils (or pens) and erasers. Watches are helpful.
5. The competition is open only to registered undergraduates who have not yet received a college degree. No student may participate in this competition more than four times.
6. Announcement: “All the work is to be done on the individual problem folders or extra paper. All the necessary work to justify an answer and all the necessary steps of a proof should be presented. Do not make references to your work on different problems since each problem is graded independently. The 16 I.D. stickers are for both the A and the B sessions; **do not waste them.** No collaboration or outside aid is permitted. **EACH CONTESTANT, WHETHER OR NOT DESIGNATED AS A TEAM MEMBER, MUST WORK INDEPENDENTLY ON THE PROBLEMS.**”
7. Announcement: “Make certain that there is an I.D. sticker on each problem folder worthy of consideration and on the envelope. Place the work you wish graded in the envelope in order of problem numbers. Do **NOT** put scratch paper, blank folders, or worthless material in the envelope. **HAND IN THE ENVELOPE** even if no work is being submitted for grading. ”
8. **DO NOT INCLUDE THIS PAGE IN THE ENVELOPE.**

English is on the other side.

Concours de Mathématiques William Lowell Putnam 75eme

Procédure

1. Annonce: “Toute femme qui désire être considérée pour le Prix Elizabeth Lowell Putnam doit placer l’un des points de couleur autocollant à droite du numéro d’identification sur l’enveloppe B seulement, à la fin de la deuxième partie.”
2. L’examen aura lieu en deux parties le samedi 6 décembre 2014. Partie A: 10h00-13h00 et Partie B: 15h00- 18h00. La salle est au 6225 du Pavillon André-Aisenstadt.
3. Il est conseillé d’arriver 15 minutes à l’avance.
4. LES PARTICIPANTS NE SONT AUTORISÉS À APPORTER AUCUN PAPIER, LIVRE, RÈGLE À CALCUL, RÈGLE, CALCULATRICE, ORDINATEUR,... DANS LA SALLE D’EXAMEN. **LES TÉLÉPHONES CELLULAIRES DOIVENT ÊTRE ÉTEINTS**. Les participants devront apporter des crayons ou des stylos et des gommes à effacer. C’est une bonne idée d’apporter sa montre.
5. Le concours est ouvert seulement aux étudiants du premier cycle qui n’ont pas de baccalauréat. Aucun étudiant ne peut participer à ce concours plus de quatre fois.
6. “Toutes les solutions doivent être rédigées sur les feuilles de problèmes ou sur du papier supplémentaire. Pour chaque problème, il faut présenter tout le raisonnement et justifier toutes les étapes de la preuve. Évitez de faire référence à votre travail sur d’autres problèmes, car chaque problème est corrigé de façon indépendante. Les 16 autocollants d’identification sont pour les séances A et B à la fois; **ne les gaspillez pas**. Aucune collaboration ni aide de l’extérieur n’est autorisée. **CHAQUE PARTICIPANT (QU’IL SOIT MEMBRE DE L’ÉQUIPE DE L’UNIVERSITÉ OU PAS) DOIT TRAVAILLER DE FAÇON INDÉPENDANTE SUR LES PROBLÈMES.** ”
7. “Assurez-vous de coller un autocollant d’identification sur chaque feuille de problèmes qui mérite considération et sur l’enveloppe. Placez le travail qui sera corrigé dans l’enveloppe en respectant l’ordre des problèmes. **NE mettez PAS** de papier brouillon, de dossiers vides, ou de matériel inutile dans l’enveloppe. **REMETTEZ L’ENVELOPPE** même si aucun travail n’est soumis aux fins de classement. ”
8. **NE METTEZ PAS CETTE PAGE DANS L’ENVELOPPE.**